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سیاست 4
فارس- دبیر شورای نگهبان با بیان این که شورای نگهبان تلاش کرده به خوبی به وظایف خود عمل کند،  افزود: شورای نگهبان نهادی مستقل است که به 
جایی وابسته نیست .آیت ا... جنتی با اشاره به نظارت استصوابی شورای نگهبان بر انتخابات گفت:بر اساس تفسیر شورای نگهبان از قانون اساسی و به موجب 

قانون عادی، نظارت شورا استصوابی است و کسانی که مخالفند، افرادی هستند که خود رد صلاحیت شده اند و به همین دلیل از قانون ایراد می گیرند.

 آیت ا... جنتی: رد صلاحیت شدگان 
از قانون ایراد می گیرند 

دوشنبه  13 آذر 1396 .    15 ربیع الاول 1439.  شماره  19698 

...ویژه های خراسان
دستور فوری برای معرفی »قاصرین« زلزله 

کرمانشاه

بر اساس بخشنامه یک مقام مسئول به همه مدیران کل و 
روسای دستگاه های اجرایی استان کرمانشاه، با اشاره 
به پیگیری نمایندگان برخی از مسئولان ارشــد کشور 
در خصوص آخرین وضعیت فنی طرح هایی که در سال 
های اخیر در استان کرمانشاه در حال اجرا بوده یا به بهره 
بــرداری  رســیــده، از مخاطبان نامه خواسته شده برای 
معرفی قاصرین پروژه های آسیب دیده در زلزله اخیر به 
مراجع ذی صلاح اقدام و نتیجه را در مدت یک هفته پس از 

ابلاغ این دستور، اعلام کنند.

درخواست یک مسئول برای امنیت تردد 
کارگران و کارمندان

پس از وقوع چند حادثه رانندگی برای کارگران واحدهای 
صنعتی در استان های مختلف کشور، یک مقام مهم دولتی 
با ارسال بخشنامه ای به مدیران استانی و کشوری دولت، 
از آن ها خواسته است ضمن بررسی اختصاص وسیله نقلیه 
مناسب برای تردد کارکنان، با جلب همراهی مراجع مربوط 
همچون راهنمایی و رانندگی برای طراحی و اجرای دوره 
های آموزشی مناسب همچون تشریفات و رانندگی سالم، 

اقدام کنند.

...اخبار
روایت مجید انصاری از تأثر آیت ا ... جنتی 

برای برخی رد صلاحیت ها 

معاون سابق رئیس جمهور با اشاره به درک خود از نزول 
جایگاه مجلس و نمایندگان و حرف ها و امتیازگیری ها 
از دولت گفت: یک بار به آیت ا ... جنتی گفتم نتیجه 
افــراد  ردصلاحیت  شما،  سیاسی  سخت گیری های 
شجاع و سالم و حضور چهره های شائبه دار و اهل شعار 

و ریا در مجلس شده است که آیت ا ... جنتی متأثر شد. 
به گزارش ایسنا، مجید انصاری تصریح کرد: آیت ا ... جنتی 
متأثر شد و حتی از من خواست اطلاعاتم را درباره برخی 
سخنان نمایندگان به ایشان بدهم، اما من گفتم ما نهاد 
اطلاعاتی نیستیم و این شیوه درستی نیست؛ برای اصلاح 

باید روند انتخاب اصلاح شود.

کدخدایی: عطف بماسبق شدن اقلیت ها در 
شورا نیازمند تصریح قانون است

 ایسنا - کدخدایی سخنگوی شورای نگهبان در خصوص 
تصویب طرح مجلس دربــاره حضور اقلیت های دینی در 
شوراها واین که این قانون عطف بماسبق خواهد شد گفت: 
»باید دید قانون چه چیزی را تعیین کرده و این موضوع 
نیازمند این است که در قانون ذکر شده باشد.« اخیرا 
مجلس شــورای اسلامی کلیات طرحی را تصویب کرده 
است که بر اساس آن پیروان اقلیت های رسمی می توانند 

در انتخابات شوراها نامزد شوند.

قاسمی:نیروهای یمنی زمینه سوء استفاده 
دشمنان را مسدود کنند

 باشگاه خبرنگاران -سخنگوی وزارت خارجه ایران ،با 
ابراز تاسف از درگیری های اخیر و دعوت همه نیروهای 
یمنی به آرامــش و خویشتن داری ابــراز امیدواری کرد: 
تمامی اختلافات داخلی در چارچوب گفت وگو حل و 
زمینه هرگونه سوء استفاده دشمنان خارجی ملت یمن 

مسدود شود.

حضور سید محمد خاتمی در مراسم ترحیم 
حسین تابش

 ایلنا- رئیس دولت اصلاحات در مراسم ترحیم حسین 
تابش شرکت کرد. سید محمد خاتمی با حضور در مسجد 
الرضا واقع در میدان نیلوفر در مراسم ترحیم حسین تابش 

عموی محمدرضا تابش شرکت کرد.

...کوتاه از سیاست
لفاظی نتانیاهو درباره حضور نظامی  ایران 

در سوریه

 فــارس - نخست وزیر رژیــم صهیونیستی گفت: بگذارید 
بر سیاست اسرائیل تأکید کنم. ما به کشوری که مصمم به 
نابودی ماست، اجازه نمی دهیم به تسلیحات اتمی دست یابد. 
نتانیاهو افزود: ما به ایران اجازه نخواهیم داد با هدف نابودی 
دولت ما، در سوریه آن طور که می خواهد حضور نظامی خود 
را مستحکم کند. بر این اساس منابع محلی گزارش دادند 
که صبح روزگذشته رژیم صهیونیستی منطقه ای نزدیک به 
دمشق را هدف قرار داده است. هدف از این حمله، یکی از 

پایگاه های ارتش سوریه و نیروهای مقاومت بوده است.

پاسخ اینستاگرامی ظریف به یک انتقاد

ایسنا- وزیر امور خارجه کشورمان در پاسخ به انتقاد یکی از 
مخاطبان خود مبنی بر این که در کرمان زلزله آمده و ایران 
در اوگاندا یک بیمارستان ساخته است، نوشت:»ساخت 
درمانگاه در اوگاندا بیش از شش سال پیش شروع شده بود. در 
دوران مسئولیت بنده این درمانگاه توسط بخش خصوصی با 
محصولات پرافتخار ایرانی تجهیز شد و مدیریت آن را نیز بخش 
خصوصی برعهده دارد.«در سفر اخیر ظریف به اوگاندا در این 
کشور آفریقایی یک درمانگاه که توسط بخش خصوصی ایران 

ساخته شده بود با حضور وی افتتاح شد.

...چهره ها و گفته ها

...نگاه سوم

گفت وگوی شمخانی با دانشجویان در 
سالن انتظار فرودگاه 

ایلنا - دبیرخانه شــورای عالی امنیت ملی با انتشار 
تصویری از دریابان علی شمخانی نوشت:  دریابان 
شمخانی بعد از ظهر شنبه گذشته در سالن انتظار 
ــواز با چند نفر از دانشجویان حاضر در  فــرودگــاه اه
فرودگاه به گفت وگو نشست و به سوالات و دغدغه های 

آن ها درباره مسائل مختلف کشور پاسخ گفت.

روایت یک عضو کارگزاران درباره زمزمه های اخیر برای کناره گیری معاون اول 

خانجانی : واعظی پنهان کاری نهاوندیان را ندارد 
جهانگیری در جلسات کارگزاران سازندگی شرکت نمی کند 

* به تازگی خبرها و اظهار نظرهایی درباره اختلاف 
و فاصله گرفتن دولت از اصلاح طلبان در محافل 
سیاسی و رسانه های مختلف  مطرح شده ، ارزیابی 

شما در این باره چیست؟
مباحثی که در محافل مختلف در این باره  بیان می شود 
این گونه نیست ،بالاخره در ساختار اداری تغییراتی 
صورت می گیرد و در نتیجه این تغییرات، به نوعی ممکن 
است جهت گیری ها به لحاظ اجرایی متفاوت شود اما 
این که   اختلافی باشد من موافق نیستم و به این معنا هم 

نیست که نقد وجود نداشته باشد .
بالاخره هرکسی که رئیس جمهور شود با رئیس جمهور 
مستقر یا منتخب دیدگاه هایش متفاوت خواهد بود. اگر 
ما یک کاندیدای اصلاح طلب تمام عیار داشتیم، طبیعی 
است که انتخاب ها و انتصاباتش با آقای روحانی متفاوت 
باشد.هم اکنون چیزی که اصلاح طلبان  می گویند این 
است که آقای روحانی ممکن است در جاهایی خوب و 
در جاهایی هم ضعیف عمل کرده باشد. ضرورت دارد از 
عملکرد مثبت اش تقدیر و از نقاط ضعف او انتقاد شود تا 
اصلاح شود وگر نه در این مرحله من واژه اختلاف را خیلی 

مناسب نمی دانم.
*آقای روحانی چهار سال پیش هم رئیس جمهور 

بودند و انتقادات به عملکرد ایشان این گونه نبود؟
من خیلی تفاوت چندانی نمی بینم. به عنوان مثال شما 
چه تغییراتی در عملکردرئیس جمهور می بینید یا چه 
تغییر چشمگیری وجود دارد که در چهار سال قبل نبوده 

و حالا هست.
*شاید یکی از این تغییرات حوزه نفوذ مدیریت 

معاون اول رئیس جمهور است. 
 آقای جهانگیری همان جهانگیری چهار سال پیش است.
*یعنی جایگاه  جهانگیری با همان اقتدار و تاثیر 

گذاری گذشته است؟
بله ؛ به نظر من تفاوتی نکرده است.این که می گویم  آقای 
واعظی در امور جاری بیشتر دخالت می کند و نهاوندیان 
دخالت نمی کرد، به نظر من ناشی از سبک مدیریتی 
این دو نفر است. خیلی تغییر ندارد. بعید می دانم آقای 
واعظی در وظایف معاون اول دخالت کند یا چنین نقشی 

به آقای واعظی داده شده باشد.
*یعنی عملکرد مدیریتی و تصمیم گیری های آقای 

نهاوندیان با آقای واعظی یکسان است؟

بله ؛ تفاوتی بین این دو نیست. آقای نهاوندیان همین 
نقشی را داشته که آقای واعظی دارد. ممکن است فقط 
آقای واعظی شفاف تر از نهاوندیان به وظایف خود عمل 

کند و پنهان کاری نهاوندیان را ندارد.
*اما برخی اصلاح طلبان و رسانه هایشان انتقادات 

تندی به آقای واعظی دارند.
من نمی دانم که این ها چه خط مشی ای را دنبال می 
کنند اما می دانم که اکنون باید کمک کنیم و حتی اگر 
اختلاف سلیقه یا اختلاف در حوزه اجرا وجود دارد این 
ها را اختلاف تاکتیکی و اجرایی بدانیم و یک اختلاف 
راهبردی ندانیم .ما نباید مسائل را به سطح نازل بکشانیم 
و اختلافاتی را که می تواند راحت و زود حل شود وسیع و 

بزرگ جلوه بدهیم.
*پس اختلاف وجود دارد اما در سطح نازل؟

بگذارید من مثالی بزنم. ممکن است شما با سردبیرتان 
اختلاف داشته باشید اما به طور طبیعی هرآن چه را که 
می خواهید منتشر کنید براساس سیاست های سردبیر 
است، لازم نیست که این اختلاف به چالش کشیده یا 
عیان شود . بلکه در درون سیستم درباره آن بحث و گفت 

و گو می شود. اختلافات این چنینی در همه دولت ها 
بوده و خواهد بود. بنابراین طرح و بزرگ نمایی اختلافات 

وجاهت اخلاقی ندارد.
ــورای مرکزی  ــن کــه شما عضو شـ ــا تــوجــه بــه ای *ب
ــای جهانگیری هم عضو  ــزاران هستید و آق ــارگ ک
هستند مسائل  این چنینی به ایشان منتقل می 

شود؟
آقای جهانگیری حدود یک سال است که از عضویت در 
شورای مرکزی حزب کارگزاران استعفا داده و فقط عضو 
حزب است. او اعلام کرد به دلیل گرفتاری ها  و مشغله 
زیاد در دولت، فرصت حضور مداوم در شورای مرکزی را 
ندارد و ازشورای مرکزی استعفا داد.تلقی ایشان این بود 
که باید وقت خود را برای خدمت به مردم و دولت بگذارد.

*آیا در جلسات هم شرکت ندارند.
خیر در جلسات شرکت نمی کنند.

*اما به هرحال ایشان از مباحثی که هم اکنون مطرح 
می شود مطلع است؟

مگر می شود ایشان به عنوان معاون اول رئیس جمهور از 
این مباحث مطلع نباشد.

*فکر می کنید برای انتخابات 1400 سیاست ها به 
چه سمتی حرکت خواهدکرد؟

به نظر من صحبت در این باره خیلی زود است . شرایط 
جامعه و منطقه به گونه ای است که حالا نباید درباره این 
موضوع سخن گفت، اما آن چه مهم  است این است که 
اصلاح طلبان و اعتدال گرایان و اصولگرایان منطقی و 

معقول  در یک جبهه قرار می گیرند.
*اســتــراتــژی کــارگــزاران ســازنــدگــی بــرای آینده 

چیست؟
استراتژی کارگزاران سازندگی حمایت نقادانه از دولت 

است.
*چقدر کفه نقد سنگین تر از حمایت است؟

حمایت ونقد همسوی یکدیگر هستند، ما از خیلی برنامه 
ها و ساختار کلی دولت حمایت می کنیم.  همچنین  به 
برنامه ها نیز نقد داریــم که درایــن خصوص از ساز وکار 
خــودش این انتقادات را پیگیری می کنیم . برخی از 
جریانات به دلیل منافع شخصی و جریانی به اختلافات  
دامن می زنند، ما درشرایط حساسی در منطقه و جهان 
قــرارداریــم، باید  به دولــت کمک کنیم و کلیت نظام و 

حاکمیت را به چالش نکشیم .

محمدنبی حبیبی دبیرکل حزب موتلفه اسلامی 
گفت: اصلاح طلبان اکنون پست های زیادی را در کشور 
اشغال کرده اند و بسیاری از ناکارآمدی ها به نقش 

منفی آن ها در دولت برمی گردد. 
آن ها باید پاسخ گوی مطالبات 
مــردم باشند و نمی توانند از زیر 

بار پاسخ گویی فرار کنند. 
/ فارس

حجت الاسلام رسول منتجب نیا قائم مقام حزب 
اعتمادملی قول داد گلایه های مطرح درباره مدیریت 

دانشگاه آزاد مبنی بر این که 
تریبون این دانشگاه در اختیار 
یک جریان خاص قرار بگیرد 

را به بزرگان نظام منتقل 
کند. / ایسنا

مصطفی کواکبیان عضو فراکسیون امید مجلس 
تصریح کرد: هرچه فضای دانشگاه ها به لحاظ سیاسی 

تنگ تر و بسته تر باشد، نتیجه 
عکس خواهد داد و فیلترینگ 
ــد، مــوجــب  ــن ــب ــگــیــر و ب و ب

مشارکت پایین در رخدادهای 
خواهد  کشور  سیاسی 

شد. / خانه ملت

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که هیچ زمانی 
در قوه قضاییه تا این اندازه بُعد نظارتی قوی 
نبوده اســت، گفت: ابعاد نظارت بر قضات، 
توسعه پیدا کرده و فوق العاده گسترده شده 
است. ما از جهات مختلف تخلفاتی در دستگاه 
قضایی داریم. به گزارش میزان آیت ا... آملی 
لاریجانی که صبح دیروز در »همایش قانون 
اساسی و آرمان های انقلاب اسلامی«، در جمع 
حقوق دانان بسیجی سخن می گفت، افزود: 
یک بار به من گزارش دادند که یک قاضی با 
مراجعان مخصوصاً وکلا برخورد نامناسبی 
دارد، چندین بار تذکر داده شد و وقتی به ما 
ثابت شد، سرانجام حکم انفصال او داده شد. 
قاضی باید با ارباب رجوع با کرامت رفتار کند. 
درســت است که قدرتی در اختیار دارد، اما 
قرار نیست از این قدرت به بدی یا من غیر حق 
استفاده کند. آیت ا... آملی لاریجانی همچنین 
افزود: نظارت دادسرای انتظامی قضات توسعه 
پیدا کرده است و در استان های مختلف نظارت 
مستمر وجود دارد. همین طور به صورت پنهان 
توسط گروه های مختلف نظارت انجام می شود 
و بسیار مؤثر بوده است. طبیعتاً اگر ما دستمان 
باز بود و استخدام بیشتری داشتیم، وضع خیلی 
بهتر از این بود. همچنین دیوان عالی کشور 
معاونت نظارت دارد و معاونت راهبردی قوه 
قضاییه بساط نظارتی را در استان ها گسترانده 
است و با جلب نماینده از همه بخش های قوه 

قضاییه، گاهی دو هفته در یک جا مستقر 
می شوند و تمام شئون دستگاه قضایی را در 
یک استان بررسی می کنند و گزارش آن را به 
ما می دهند و در نهایت برای اصلاح مشکلات و 
همچنین تشویق افرادی که خوب کار می کنند، 
اقدامات لازم صورت می گیرد. از طرفی رؤسای 
دادگــســتــری هــا و دادســتــان هــا و همچنین 
دادستانی کل نظارت مستمر بر دادسرا های 

سراسر کشور و مجموعه های خود دارند.

نمی توانیم برای جذب قاضی دست هر 	 
فردی را از خیابان بگیریم و بگوییم بیا قاضی 

شو
وی افــزود: امــروز بیش از ۱۱ هزار قاضی در 
قوه قضاییه مشغول به کارند. ما نمی توانیم 
برای جذب قاضی دست هر فردی را از خیابان 

بگیریم و بگوییم بیا قاضی شو. گاهی برای 
جــذب قاضی فــراخــوان داده می شود و ۴۰ 
هزار نفر ثبت نام می کنند و بعد از گزینش های 
علمی، اخلاقی و روان شناختی ۲۵۰ نفر 
پذیرفته می شوند. ایــن کــار سهل نیست و 
فوق العاده دشوار است و هنوز هم فکر می کنیم 
با وجود تعداد پرونده های ورودی به شعب، این 

تعداد قاضی کم است.

بر خلاف برخی که می گویند ما ویرانه 	 
تحویل گرفته ایم، چنین نظری ندارم

وی گفت: بنده بر خلاف برخی که می گویند 
ما ویرانه تحویل گرفته ایم، چنین نظری ندارم؛ 
بنده معتقدم دستگاه قضایی سیر تکاملی 
داشته است و هرکسی به اندازه خود زحمت 
کشیده و این زحمت تابع اطلاعات و علم عینی 

است.رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که 
ارزیابی ها باید واقعی باشد، گفت: نباید این 
گونه باشد که چون از فلانی خوشمان می آید، 
بگوییم در دوره فلانی وضع خیلی خوب بود 
و چون از فلانی ناراحتیم، بگوییم امیدی به 
اجرای عدالت در قوه قضاییه نیست. این کار 

خلاف انصاف و غیرمنطقی است.

آقایی که خودش از مسئولان سابق است، 	 
در چند دقیقه صحبت شاید 50 حرف خلاف 
واقع علیه قوه قضاییه و مسئولان قضایی 

می زند
آیت ا... آملی لاریجانی با اشاره به این که در 
کشور کسانی آب به آسیاب دشمن می ریزند و 
علیه قوه قضاییه و مسئولان قضایی دروغ های 
عجیب و غریب می گویند، گفت: انسان متاسف 
می شود، آقایی که خودش از مسئولان سابق 
است، در چند دقیقه صحبت شاید ۵۰ حرف 
ــوه قضاییه و مسئولان  ــلاف واقــع علیه ق خ
قضایی می زند، متأسفانه توجه هم نمی کنند 
که این کار خیانت به نظام جمهوری اسلامی، 

آرمان های انقلاب و خون شهداست.

بنده بارها بازدیدهای چندساعته از زندان 	 
ها و دادسراها داشته ام

رئیس قوه قضاییه گفت: همچنین ادعا کرده اند 
که قضات ومسئولان قوه قضاییه به دادسرا ها و 
زندان ها سر نمی زنند و حتی یک بار نمی روند 
ببینند که چه خبر است و ادعــا می کنند که 
نظارتی وجود نــدارد؛ این درحالی است که 
خود بنده بازدیدهای چند ساعته از زندان ها، 
دادســراهــا، دادگــاه هــا و دیگر مجموعه های 
قضایی داشته ام. به صورت سرزده به دادسرا ها 

سرکشی می کنم و در دادگاه ها، سازمان ثبت 
و پزشکی قانونی حضور پیدا کرد ه ام.وی اظهار 
کرد: تخریب جمهوری اسلامی ایران و نظام 
قضایی آن با وجود زحماتی که مسئولان قوه 
قضاییه می کشند، جای تأسف دارد و انسان 
تعجب می کند و تأسف می خورد که عده ای 
بال بال می زنند برای دفاع از همراهانشان و 
برای این که بگویند جمهوری اسلامی ایران 
مشکل دارد تا همراهی همراهشان را توجیه 
کنند که واقعا این ها قابل قبول نیست.رئیس 
قوه قضاییه در ادامه تأکید کرد: گفته بودند 
۱۷ میلیون پرونده در قوه قضاییه وجود دارد 
و این عدد را ضرب در دو کرده و نتیجه گرفته 
بودند که ۳۴ میلیون گرفتارند و قوه قضاییه 
ــراد بزند. واقعا این  می خواهد بر سر این اف
ادبیات را ببینید؛ آیا این ادبیات متناسب با 
مسئولی است که سال ها عهده دار دستگاه 
اجرایی کشور بوده است؟ آیا قوه قضاییه پرونده 
ایجاد می کند تا بر سر این افراد بزند؟ آیا می شود 
آمار تا این اندازه غلط باشد؟رئیس قوه قضاییه 
افزود: گفته شده ۱۷ میلیون پرونده و سپس 
آن را ضرب در دو کرده اند و گفته اند ۳۴ میلیون 
پرونده وجود دارد، این چه تحلیل عوامانه ای 
است که می کنید؟ این تحلیل ها غلط و نتایج 

آن باطل است و باید بر مبنای واقعیت باشد.

اشکالاتی داریم و باید برای برطرف کردن 	 
آن تلاش کنیم

وی تاکید کرد: ما نمی گوییم دستگاه قضایی 
مشکلی ندارد؛ اما مشکل، آن مواردی که شما 
می گویید، نیست. این ها سیاه نمایی علیه قوه 
قضاییه است. ما اشکالاتی داریم و باید برای 

برطرف کردن آن تلاش کنیم.

سلیمی نمین ضمن یادداشتی در واکنش به اقدامات اخیر حلقه اطرافیان احمدی نژاد مطرح کرد: 

حاضرم متخلف بودن بقایی رادر حضور خودش ثابت کنم 

عباس سلیمی نمین در یادداشتی خطاب به 
حامیان بست نشینی حلقه اطرافیان رئیس 
جمهور سابق، ضمن بیان این که بر متخلف 
بــودن آقــای بقایی کاملًا واقفم، تأکید کرد: 
حاضرم در جلسه ای با حضور شما عزیزان و 
ایشان این واقعیت را روشن سازم. به گزارش 
جماران، مدیر دفتر مطالعات و تدوین تاریخ 
ــران بــا انتقاد از بــرخــی دانــشــجــویــان که  ایـ
آرمان خواهی خود را در چارچوب تبعیت از 
مواضع و شعارهای احزاب پی گرفته اند، تصریح 
کرد: اگر گروهی حتی با تابلوی عدالت گستری 
در سکوی قــدرت قــرار گرفت، نباید امکان 
لغزش آن را از نظر دور داشــت؛ بنابر این به 
جای" دنباله روی" ایفای" نقش نظارتی" انتظار 
می رود.  این کارشناس سیاسی اصولگرا در 

ادامه با اشاره به به کارگیری سعید مرتضوی 
در دولت سابق مطرح کرد: این اقدام بیّن در 
تعارض با عدالت طلبی، با مخالفت مراجع 
قانونی و مجلس مواجه شد، اما آیا مخالفت های 
این حلقه معیوب با رأی دیوان عدالت اداری که 
انتصاب فردی معزول و دارای پرونده را بر یکی 
از بزرگ ترین سازمان های مالی کشور یعنی 
تأمین اجتماعی برخلاف قانون اعلام کرده 
بــود، از موضع عدالت خواهی بــود؟ سلیمی 
نمین با برشمردن نمونه ای دیگر تأکید کرد: 
ــا کسانی کــه آقــای محمدرضا  همچنین آی
رحیمی را به معاون اولی در قوه مجریه رساندند 
لیاقتش را دارند که دانشجو و طلبه ای در زمینه 
عدالت طلبی دنباله روی آنان شود؟ تخلفات 
ایــن فــرد نیز چه در دانشگاه آزاد )کــه بدون 

داشتن مدارک لیسانس، ارشد و دکترا صرفاً 
با توسل به دروغ و دغل و ارائه مدرک جعلی در 
ساختار این دانشگاه خود را به جایگاه ریاست 
دانشکده حقوق رسانده بود و با سوءاستفاده 
از این موقعیت به دلالی های کلان مبادرت 
می کرد( و چه در دیوان محاسبات) که به دلیل 
دادگاهی شدن اسناد آن منتشر شده( کدام 
واقعیت را پیش روی ما قرار می دهد؟ بنابراین،  
ایــن ســؤال مطرح اســت که حتی اگــر چنین 
فرد متخلفی در مقام بسیار رفیع تر، هیچ گونه 
انحرافی از عدالت و قانون نداشته باشد) 
که چنین نیست( آیــا صــرف منصوب کردن 
وی به معاون اولی ریاست جمهوری با شعار 
عدالت طلبی می تواند سازگار باشد؟ این فعال 
سیاسی اصولگرا در ادامه با اشاره به این که 

قوه قضاییه ما همچنان ضعف هایی دارد که از 
طریق نظارت های ساختاری و مردمی از جمله 
تشکل های دانشجویی و طلبه ای که روحیه 
عدالت طلبی در آن ها پررنگ تر است، می توان 
در مقام اصلاح آن برآمد، نوشت: در زمانی که 
این قوه در مقام اصلاح خود گام های درخوری 
برداشته و بــرای اولین بار فرزندان متخلف 
مرحوم آقای هاشمی رفسنجانی را ) که سال ها 
کسی جرئت نمی کرد به حریم شان نزدیک 
شود( محاکمه و زندانی کرده است، همچنین 
برادر رئیس جمهور کنونی را مورد پیگرد قانونی 
قرار داده و هکذا، برادر معاون اول کنونی را 
بازداشت کرده است، با برچسب سیاسی زدن 
به پرونده بقایی، آیا برای دیگر متخلفان نیز 

فرصت فرار از قانون را فراهم نمی کنیم؟

با اشاره به نظارت های مستمر پیدا و پنهان در قوه قضاییه مطرح شد 

پاسخ آملی لاریجانی به ادعاها درباره دستگاه قضا 
رئیس دستگاه قضا : عده ای برای دفاع از همراهانشان بال بال می زنند 

فائقه انوار- خواسته یا ناخواسته لااقل خبرها و شنیده ها حاکی از آن است که رابطه دولت 
و اصلاح طلبان مانند ماه های گذشته نیست. خبر ها ،اظهارنظرها و انتقاداتی که از سوی 
برخی اصلاح طلبان درباره به حاشیه رفتن معاون اول رئیس جمهور و تحرک رئیس دفتر 
روحانی بیان می شود، از سست شدن ائتلاف انتخاباتی خبر می دهند هر چند برخی 
تحلیل گران هم معتقدند که دولت قرابت زیادی با اصلاح طلبان دارد و این طیف همچنان 
حامی دولت هستند. به تازگی تابناک در گزارشی تصریح کرده بود: هرچند یک دهه پیش 
از چهره هایی نظیر »سعید حجاریان« و »بهزاد نبوی« به عنوان تندروهای جریان اصلاح 

طلب و پدران معنوی و تئوریسین های احزابی مثل جبهه مشارکت و سازمان مجاهدین 
انقلاب اسلامی یاد می شد اما  امروز دیگر رویه گذشته خود را ندارند و از مخالفان جدی 
سهم خواهی از دولت روحانی و یا تخریب او  هستند. البته در مقابل چهره هایی هم هستند 
که تصریح و تاکید دارند اصلاح طلبان باید تکلیف خود را با روحانی مشخص کنند و حتی 
چند روز پیش از طریق تیتر روزنامه اصلاح طلب »آفتاب یزد« به صراحت پیشنهاد دادند که 
جهانگیری از دولت استعفا دهد. در این باره با جهانبخش خانجانی عضو شورای مرکزی 

کارگزاران سازندگی و فعال سیاسی اصلاح طلب گفت وگو کرده ایم که می خوانید. 

گفت و گوی روز


